
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 23. april 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 739
Vil ministeren redegøre for, hvordan en kommune skal forholde sig, hvis den modtager 
en ansøgning om udbringning af biokul på landbrugsjord eller andre arealer? Vil ministe-
ren endvidere oplyse, hvilke regler der skal ligges til grund for en miljøtilladelse, hvilke 
grænseværdier der skal overholdes, og hvordan overholdelse af grænseværdierne skal 
kontrolleres? Der henvises til, at Miljøstyrelsen i sit »udkast til vejledende udtalelse om 
udbringning af biokul til jordbrugsformål« angiver, at »Miljøstyrelsen opfordrer umiddelbart 
til at fastholde et forsigtighedsprincip i forbindelse med udbringning af biokul på land-
brugsjorde. Opfordringen til forsigtighedsprincip beror sig på, at de miljømæssige konse-
kvenser af anvendelsen af biokul til jordbrugsformål ikke er tilstrækkeligt dokumenteret. 
Der mangler dermed fortsat dokumentation i forhold til indholdsstoffer i biokul samt hvilke 
langtidseffekter, der er på jorden og det øvrige miljø (herunder bl.a. grund-, overflade- og 
drikkevand) som følge af udbringningen«.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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